
 
 
 
 

 Side 1 af 4 

 

Årsberetning for DH Sorø 2023-24                  4. Marts 2024 

 

 

 

Som vedtægterne kræver, skal formanden / forretningsudvalget i forbindelse med 

årsmødet afgive en beretning. Den kommer her:  

 

Bestyrelsen, forretningsudvalget, høringsgruppen via Handicaprådet, har været 

engageret i alle de opgaver, der blev stillet i årets løb.  

Jeg vil gerne sige jer alle i DH-Sorø tak for jeres medvirken til dette. 

 

 

__________________________________________ 

UDVALG: 

 

 

Forretningsudvalget kører fortsat med syv medlemmer. 

Vi har holdt gang i butikken, smiler😊. 

 

_________________________________________ 

 

 

Aktiviteter 2023/2024: 

 

FU forsøgte at få Folketingets Socialudvalgsformand Rosa Eriksen i tale om et 

arrangement i efteråret 2023.  

På trods af flere henvendelser, fik vi aldrig Rosa i tale og et arrangement med hende 

måtte skrinlægges. 

 

 

Samarbejde på tværs af DH-lokalafdelingerne 

Til gengæld har vi taget de første skridt til et mere kontinuerligt samarbejdende vores  

nabo-lokalafdelinger. 

Kan vi være hinanden behjælpelige med arbejdet og være hinanden gode samarbejds- 

og sparringpartnere, vil vi alle kunne drage fordel heraf.  

Vi behøver ikke sidde hver for sig og opfinde den dybe tallerken, smiler😊 

 

 

Sorø Kommunes Handicappolitik: 

Vi fik – som I ved - sat fokus på processen med revidering af kommunens 

Handicappolitik, der blandt andet har afstedkommet, at godkendelsen af den 
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reviderede Handicappolitik, der lå klar fra SSU ultimo 2021, blev sendt retur til 

udvalget af alle de andre udvalg, på grund af manglende inddragelse. 

 

Der blev indledt en ny revideringsproces. 

 

Processen har været et hestehår bedre, end den første proces – der har i denne sidste 

omgang været afholdt et borgermøde, hvor også Handicaprådet var inviteret. 

Dog står der tilbage, at den Handicappolitik der nu er vedtaget, indeholder absolut 

INGEN forpligtelse indskrevet – det er undertegnede ganske utilfreds med. 

 

 

Arbejdsgrupper/Arrangementgrupper 

Vi er i vores lokalafdeling kommet i gang med nedsættelsen af forskellige 

arbejdsgrupper, der fra arrangement til arrangement tager sig af af de aktiviteter, vi 

gerne vil lave. 

Det fungerer rigtig fint! 

I skrivende stund er der to arbejdsgrupper i sving. 

 

Den ene er arbejdsgruppen bestående af Lene, Larna og Gry, der er i fuld gang med 

forberedelserne / lægge sidste hånd på en dag/aften med fokus på autisme og ADHD 

og andre former for psykisk sårbarhed, den 26. Maj 2024 

 

Den anden arbejdsgruppe består af Jan, Henning og Johnna, der er i gang med 

forberedelserne til et kaffemøde med det politiske niveau. 

 

 

Tilgængelighed – Fortsat fra sidste år 

Vi påpegede sidste år behovet for ny asfaltering op til Værkerne. 

Vi blev af Værkernes bestyrelse henvist til kommunen, som jeg så skrev en 

henvendelse til. 

 

Vi fik forholdsvist hurtigt et svar tilbage fra kommunen. 

 

De havde kontaktet NCC, som de har aftale med om ny asfaltering og der var 

derudover afsat ekstra midler til at bringe den nedsunkne brønd ved indgangen til 

Værkerne i niveau, da brøndarbejde ikke var inkluderet i aftalen med NCC. 

DH-Sorø ville blive kontaktet for input, inden arbejdet påbegyndes. 

 

Opdatering2023: Der er ikke sket yderligere her – desværre. 

Jeg har senest rykket for tilbagemelding og status for arbejdet den 15. februar 2023. 

Har i skrivende stund ikke hørt yderligere. 

 

Opdatering 2024:Hullerne er nu lappet, for modvirke yderligere forostsprængninger. 
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Undertegnede har en forventning om, at vores oplæg – en fuld-asfaltering /-

renovering af opkørslen til Værkerne udfærdiges i løbet af 2024 – vi holder stadig 

øje! 

 

Kommuneplanen: Der er blevet tilføjet et tilgængelighedsafsnit i Kommuneplanen. 

At indskrive tilgængeligheden i Kommuneplanen sikrer tilgængelighed  

En kommuneplan er endelig – den kan ikke ankes nogle steder, dermed får det, der er 

indskrevet.  

Kommuneplanen har næsten “lov-status” – der SKAL tages højde for det, der står 

her. 

Kommuneplanen er i skrivende stund  endeligt vedtaget – der er dog enkelte 

opmærksomhedspunkter, der er sendt i supplerende høring. 

 

 

Handicaprådet: 

Som I ved, har det været undersøgt, om udpegningen af af kommunalbestyrelses-

medlemmer og lokal handicaprepræsentation uden for DH har været efter 

foreskrifterne. 

 

Ankestyrelsen har endelig taget stilling til henvendelse vedr. Handicaprådets 

sammensætning. 

Ankestyrelsen gør ikke mere ved sagen, da den hæfter sig ved, at der er udfærdiget ny 

forretningsorden, som Kommunalbestyrelsen har rettet ind efter.  

 

Derudover hæfter Ankestyrelsen sig ved, at der i løbet af denne proces er blever 

”besluttet”, at udpegningen af HR GODT må uddelegeres til udvalg XX og at 

Vejledningen omhandlende retningslinjerne for nedsættelse af HA bliver rettet til, så 

vejledningens ordlyd,  “følger lovens foreskrifter”, skriver de. 

Således helt modsat i forhold til, hvad vejledningen beskriver lige nu. 
 

Der er så bare det ved det, at Lov om Handicapråd netop IKKE beskriver dette - det 

gør vejledningen… 

 

 

Handicaprådets Høringsgruppe: 

DH-repræsentanterne er fortsat en del af Handicaprådets officielt nedsatte Hørings-

arbejdsgruppe og består stadig af følgende: 

Pia, Henning, og Johnna fra DH-Sorø og Linda Nielsen på politikersiden.  

 

Igen i år, har der været en lang række sager og høringer, som har krævet meget 

arbejde og engagement fra høringsgruppen.  

Høringsgruppen har i løbet af 2023/24 arbejdet med omkring 20 høringssvar. 

Se aktivitetslisten for oversigt over høringer.  



 
 
 
 

 Side 4 af 4 

 

_____________________________________________________ 

 

Afslutning: 

Som afslutning på dette års beretning, vil jeg gerne sige tusind tak for året der er gået, 

og udtrykker hermed ønske om, at der i det kommende år vil være mulighed for, at 

arrangere lidt flere lokale DH-arrangementer end der har været mulighed for i det 

forgangne år – gerne i samarbejde med nabo-lokalafdelingerne. 

 

Jeg glæder mig til at fortsætte bestyrelsesarbejdet i DH-Sorø, og ønsker 

Den nye Koordineringsgruppe og hele bestyrelsen rigtig god arbejdslyst i det  

kommende år! 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Danske Handicaporganisationer – Sorø  

V. formand Johnna Toft Kristensen          

Telefon: 51 92 33 37 

E-mail: alstedjtk@gmail.com  

https://handicap.dk/lokalafdelinger/sjaelland/dh-soroe 

mailto:alstedjtk@gmail.com
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